
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA DE  21 DE GENER
DE 2005

A la Vila de Montblanc, el dia 21 de gener de 2005, a les deu de la nit, es reuneix a la Sala de
Sessions de l’Ajuntament,  el Ple de l’Ajuntament en sessió extraordinària, sota la Presidència de
l’Alcalde el SR. JOSEP MARIA CAMPDEPADRÓS SANS, l’assistència dels Tinents d’Alcalde
el SR.  CARLES  CARRERAS  OLLÉ,  el   SR.  GUILLEM  JANÉ  PUJOL,  el   SR.  JUAN
LLORT VALLÈS i la SRA. MARIA AGNÉS RIBÓ FOGUET; i l’assistència dels Regidors el
SR.  XAVIER  MARTÍ  ESPLUGAS,  el   SR.  JORDI  VILLAR  LIARTE,el  SR.  JOSEP
ANDREU  I  DOMINGO, el  SR.  JOSEP  MARIA  COMBALIA  PRATS,  la SRA.  PILAR
MAGRINYA  RULL, el SR.  JOAN  MOGAS  AMOROS,  el SR.  XAVIER  HUGUET
NAVARRO, i el SR. DAVID VALLVERDÚ GENÉ i, assistits pel Secretari de la Corporació, el
Sr.  ALBERT ESTÉBANEZ LÓPEZ,  que certifica,  i  l’Interventor,  el  Sr.  RAMÓN PIÑEIRO
GUIBERNAU.  

PRIMER PUNT.-  APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS

S’aprova per unanimit l’acta de la sessió extraordinària del 8 de gener.

SEGON PUNT.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS D’ALCALDIA

Es dóna compte de les Resolucions d’Alcaldia sense cap més incidència.

TERCER  PUNT:  DONAR  COMPTE  DE  LES  RESOLUCIONS  DE  LA  JUNTA  DE
GOVERN LOCAL

Es dóna compte de les resolucions de la Junta de Govern Local.

El Sr. Vallverdú diu que no és té un criteri clar a l'hora de donar subvencions. Que Saint Gobain té
75.000 € de subvenció i que això s'hauria de mirar.

QUART  PUNT:MODIFICACIÓ  PUNTUAL  DEL  PLA  GENERAL  DE  MONTBLANC,
PARCEL·LA DEL CARRER MAJOR, NÚMERO 23 DE LA PEDANIA DE LILLA.

El Sr. Vallverdú diu que el Pla General serveix per això, per delimitar el territori, però que si és per
una badada de l'interessat, es pot concedir per no ser massa estrictes.

El Sr. Huguet diu que que necessita més informació per emetre el seu vot. Que si la justificació
d'aquesta modificació és la mateixa que es va dir a la Comissió informativa o ha canviat.

El Sr. Andreu diu que abans de fer res s'ha d'estudiar el cas, que aquesta modificació ja va ser feta
temps  enrera  i  que  el  Sr.  Carreras  hauria  d'enrecordar-se  d'aquest  fet.  Que  s'ha  de  mirar  els
antecedents.

El Sr. Carreras diu que no té constància d'una modificació del Pla General que afecti a aquest punt.

El Sr. Alcalde diu que no té constància d'una modificació anterior i que els Serveis Tècnics no han
informat en aquest sentit. Diu que si és cert aquest fet, com que només es realitza l'aprovació inicial
de la modificació, no caldrà continuar.

Sotmès el dictamen a votació s’aprova per dotze vots a favor dels grups municipals ApM i CiU,
ERC i GdP i l'abstenció del vot del grup municipal IpM, adoptant-se el següent acord:



Vista la proposta de modificació puntual del Pla General de Montblanc, parcel·la del Carrer Major,
número 23 de la pedania de Lilla.

Vistos els articles 94 en relació amb els arts. 70, 74, 78 i 83 de la Llei 2/2002, de 14 de març,
d’Urbanisme,  modificada  per  la  Llei  10/2004,  de 24 de desembre,  per  al  foment de l'habitatge
assequible,  de  la  sostenibilitat  territorial  i  de l'autonomia local,  arts.  22.2.c  i  47.2 ll)  de la  llei
7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim Local, modificada per la Llei 57/2003, de 16
de desembre, de mesures per la modernització del Govern Local,  i legislació concordant.

Vist l’informe emès per l'Arquitecte Municipal i el Secretari de l'Ajuntament, s'acorda:

PRIMER:Aprovar inicialment  la  modificació puntual  del  Pla  general de Montblanc descrita  en
antecedents.

SEGON: Exposar al públic aquest acord per un termini d'un mes, mitjançant anuncis inserits en el
Butlletí oficial de la Província, i en un dels diaris de més circulació de la província. Simultàniament
al tràmit d'informació pública, s'ha de concedir audiència als ajuntaments de l'àmbit territorial dels
quals confini amb el del municipi que es objecte del pla.

TERCER:  S'acorda  la  suspensió  de  l'atorgament  de  llicències  parcel·lació,  edificació  i
enderrocament en els àmbits per als quals les noves determinacions comportin modificacions de
règim urbanístic.

QUART:Sol·licitar els informes pertinents als organismes afectats.

CINQUÈ: Notificar aquest acord als propietaris afectats per la modificació.

CINQUÈ PUNT: NOMENCLATOR CARRER.

El  Sr.  Vallverdú  diu  que  tota  la  vida  s'ha  anomenat  Barranc  de  la  Pascuala,  que  és  quelcom
montblanquí i que és raro renunciar al que un és. 

El Sr. Huguet diu que no hi ha problema si és que els veïns ho volen. Diu que tot i que es canvii el
nom, sempre serà conegut com a Barranc de la Pascuala.

El Sr. Andreu diu que no està ben fet. Que és preceptiu un informe de l'arxiver de Montblanc. Que
es va aprovar fer-ho així i que l'equip de govern s'està saltant aquest informe preceptiu. Que si els
veïns del Riuot volen canviar-ho, també se'ls hauria de dir, i, d'aquesta manera, no s'acabaria mai.
Que sempre s'ha anomenat Barranc de la Pascuala. Llegeix un fragment del llibre “Palau i Dolcet”
on fa referència al capítol  “Excursió a les fonts de la Pascuala”, on surt la denominació Barranc
moltes vegades. Que el nom de Barranc de la Pascuala està molt arrelat al poble. Que a més a més,
el dictamen està mal redactat. Que s'han de respectar els topònims propis.

El Sr. Carreras diu que si és voluntat dels veïns no cal anar contra ells i  el seu grup no té cap
inconvenient.

El  Sr.  Alcalde diu que és voluntat  dels  veïns canviar aquest  nom perquè al·leguen que té unes
connotacions negatives la paraula Barranc. Que tot i que es possible que popularment es continui
dient com abans, creu que s'ha d'atendre a la voluntat dels veïns.

Sotmès el dictamen a votació s’aprova per vuit vots a favor dels grups municipals ApM, CiU i IpM,
i cinc vots en contra dels grups municipals  ERC i GdP, adoptant-se el següent acord:



Atesa la petició de tots els veïns del Carrer Barranc de la Pascuala de sol·licitud de canvi de nom del
carrer esmentat perquè la paraula barranc consideren que té connotacions que no estan en sintonia
amb la zona urbana en la que viuen 

Atès que el veïns del Carrer Barranc de la Pascuala  proposen que el nou nom sigui Carrer Torrent o
Carrer del Torrent.

Vist que queda justificat el canvi de denominació de la via perquè pel Barranc de la Pascuala hi
transcorre un torrent. 

Per tot allò exposat anteriorment, s'acorda:

PRIMER: Aprovar el següent nomenclàtor del carrer:

- Carrer Torrent de la Pascuala:  que discorrerà paral·lel al Barranc de la Pascuala i que
tindrà com a límits perpendiculars per la banda sud l'Avinguda General Prim  i per la banda
nord el Carrer General Castellví.

SEGON: Notificar aquest acord al veïns afectats, a l’oficina de Correus de Montblanc i a l'INE.

El Sr. Andreu diu que no es compleix amb la Llei perquè falta l'informe preceptiu de l'Arxiver i, per
tant, aquest acord vulnera els acords fets pel propi Ajuntament. Diu que si a partir d'ara es podrà fer
el que es vulgui en el sentit de no respectar els acords de Ple. Demana que consti en acta que el Sr.
Secretari busqui aquest acord on s'indica la necessitat de l'informe preceptiu i que si és així que
s'anuli aquest acord.

SISÈ PUNT: PERIODICITAT DE LES SESSIONS DEL  PLE

El Sr. Vallverdú diu que és una falta de respecte. Que no s'ha parlat amb l'oposició per si va bé o no.
Diu que hi ha gent que ha de treballar el divendres al matí a primera hora i si el Ple es fa el dijous a
la nit, algun regidor no podrà acudir. Que no escolten a la oposició.

El Sr. Huguet diu que ningú ha explicat els motius adequadament. Vol que s'expliqui i manifestarà
la seva opinió.

El  Sr.  Mogas  diu  que  és  una  falta  de  respecte  a  l'oposició.  Que  la  majoria  dels  membres  de
l'oposició no podran anar,  com el Sr.  Andreu,  el  Sr.  Vallverdú o ell  mateix.  Que només el  Sr.
Alcalde percep un sou i que hauria de ser ell qui s'adaptés als altres regidors. Que voler fer festa els
divendres a la tarda no és excusa.  Considera que és un acte de mala fe perquè així hi haurà que no
podran venir i així no els hauran d'escoltar.

El Sr. Andreu demana torn de paraula. 

El Sr. Alcalde no dona torn de paraula al Sr. Andreu argumentant que el seu grup ja ha gaudit del
dret de paraula, que és un per grup municipal.

El Sr. Andreu demana que consti en Acta que no el deixen parlar.

El Sr. Alcalde diu que qualsevol dia és bo per treballar per Montblanc. Que com a conseqüència de
les peticions dels grups que diuen que els dijous no van bé modificaran la proposta parcialment
establint un Ple ordinari  cada dos mesos, cada mes senar, els dijous  a les nous i  si  s'escau, es
realitzaran Plens extraordinaris que s'intentarà que estiguin consensuats amb l'oposició.
El Sr. Huguet diu que ningú ha demanat aquest canvi i vol que aquest fet consti en acta. Que aquest



canvi d'última hora mostra que són ganes de complicar a l'oposició realitzar la seva feina. Que no
digui que la justificació és perquè es vol fer festa o acudir a sopars.

Sotmès el dictamen a votació s’aprova per set vots a favor dels grups municipals ApM i CiU , i cinc
vots en contra dels grups municipals  ERC, IpM i GdP, adoptant-se el següent acord:

Vist l’article 46.2.a) de la llei 7/1985, Reguladora de les Bases de Règim Local, en la seva nova
redacció donada per la Llei 11/1999, de 21 d’abril.

Vist l'article 47 del Text Refós del Real Decret Legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova
el Text refós de les disposicions legals vigents en matèria de Règim Local, 
Per tot allò exposat, s'acorda:

Fixar la periodicitat del Ple cada dos mesos. El ple se celebrarà el primer dijous de cada mes senar a
les 9 del vespre. En el cas de que aquest dia sigui festiu o en període de vacances, la data de la seva
celebració es fixarà en el Ple anterior.

El Sr. Vallverdú diu que no s'ha demanat això, sino no fer-ho els dijous. Que fins ara l'afluència dels
regidors al Ple dels divendres ha estat constant i que ara serà molt menor.

El Sr. Huguet diu que no creu en els motius donats. Pregunta el perquè d'aquesta decisió.

El  Sr.  Andreu diu que aquestes decisions  no estan bé.  Que sempre s'ha fet  així  i  que hi  haurà
regidors que trobaran dificultats per anar. Que troben indignant que per demanar que es continui
fent el divendres es faci el dijous i cada dos mesos. Que el Sr. Alcalde es deu als horaris dels altres
regidors i hauria de ser més sensible amb els horaris laborals de la resta de regidors. Que per ser el
primer Ple del nou Alcalde comença amb una gran falta de respecte innecessària i amb una gran
mostra d'autoritarisme. Que ha donat una mostra molt clara de què passarà en endavant.

El Sr. Carreras diu que no és cap esforç fer-ho els dijous. Diu que a ell li van dir temps enrera que si
no li era possible compatibilitzar la seva feina amb el càrrec de regidor de Montblanc que deixès
una de les dues coses.

El Sr. Alcalde diu que només seran sis dijous a l'any, doncs els extraordinaris s'intentaran establir
quan convingui a tots.

El Sr. Huguet diu que només treballar sis dijous no és treballar pel poble. Que no ho ha consultat ni
tan sols a CiU perquè sino ho haurien explicat a la Comissió informativa. Diu que l'esforç no ho
haurien de fer la resta de regidors, doncs han de deixar de treballar per acudir. Que no s'ha motivat
prou i que per aquest motiu han votat que no.

PUNT D'URGÈNCIA

El Sr. Alcalde comenta que el punt d'urgència a incorporar en aquest Ple és el següent:

•  Moció Papers de Salamanca.

Correspon procedir a la votació de la urgència de l'esmentat punt, acordant-se per unanimitat  la
procedència del seu estudi i votació.

SETÈ PUNT: MOCIÓ "PER UN RETORN ÍNTEGRE" DELS DOCUMENTS CATALANS
ESPOLIATS A SALAMANCA



El Sr. Vallverdú diu que el seu grup celebra la moció presentada. Que creuen que a més de la
pancarta que s'ha penjat del balcó de l'Ajuntament també és important aprovar aquesta moció.

El Sr. Mogas diu que ERC presenta aquesta moció perquè com que tot l'Ajuntament està d'acord és
interessant i important aprovar-la pel Ple. Diu que totes aquestes mocions, com la de violència de
gènere o aquesta s'haurien de passar pel Ple. Que amb aquesta moció s'intenta recolçar la feina feta
durant tot aquest temps i reclamar una vegada més els Papers de Salamanca.

El Sr.  Carreras diu que estan contents per la presentació d'aquesta moció i demana a ERC que
continui lluitant per aconseguir-ho.

El Sr. Andreu diu que ERC lluitarà per aconseguir que es retornin els papers com sempre, en canvi
CiU en 23 anys no va fer res.

El Sr.  Alcalde diu que és una moció que volen tots els grups de l'Ajuntament. Que celebren la
presentació d'aquesta i treballaran perquè el retorn dels papers sigui un fet com abans millor.

Sotmès el dictamen a votació s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:

MOCIÓ "PER  UN RETORN  ÍNTEGRE"  DELS DOCUMENTS  CATALANS ESPOLIATS  A
SALAMANCA

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Durant l’ocupació de Catalunya per part de les tropes franquistes, es varen robar milers d’objectes i
documents, de propietat pública i privada, que constitueixen un autèntic botí de guerra. Aquest fons,
està retingut en la seva pràctica totalitat  a l’ “Archivo General de la Guerra Civil  Española” de
Salamanca.

Atès que l’Estat Espanyol ratificà (9 de juny de 1960) el Conveni Internacional de la Haia sobre
Protecció de Béns Culturals  en Cas  de Conflicte  Armat  (14 de maig de  1954),  que defensa  la
immunitat  dels  béns  i  el  deure  de  la  seva  salvaguarda  davant  de  qualsevol  tipus  de  requisa  o
apropiació, ja siguin conflictes internacionals o no.

Atès que el Consell Internacional d’Arxius, adscrit a la UNESCO, s’ha manifestat repetidament pel
que fa al dret dels legítims propietaris a exigir la restitució de la documentació objecte d’espoli o
sostracció per motiu de conflicte bèl·lic (Resolució 46/10 de l’Assemblea General de l’ONU, 1991).

I atès  que  des  del  1978 fins  avui,  representants  electes  dels  catalans  i  el  mateix  Parlament  de
Catalunya  per  unanimitat  (Resolució  de  18  de  maig  de  1989)  han  demanat  reiteradament  la
devolució dels documents manllevats —públics i privats—, l’Ajuntament de Montblanc a instàncies
dels grups municipals ApM, ERC, CiU, IpM i GdP, s’acorda:
 
PRIMER: Reclamar al Govern espanyol el retorn íntegre de tots els documents i d’altres materials
espoliats  per  la  DERD (Delegación del  Estado para  la  Recuperación de Documentos)  i  d'altres
organismes els anys 1938 i 1939 al nostre país i retinguts avui a l’Arxiu de Salamanca.

SEGON: Adherir-se a la campanya “Operació Retorn”, organitzada per la Comissió per la Dignitat.

TERCER: Expressar el seu suport a la Comissió de la Dignitat, entitat cívica que des del 2002 lluita
pel retorn dels "Papers de Salamanca".



QUART: Trametre aquest acord als Grups parlamentaris del Congrés de Diputats, al Govern de la
Generalitat,  al  Ministeri  de  Cultura  del  govern  espanyol,  a  l’Ajuntament  de  Salamanca  i  a  la
Comissió de la Dignitat.

VUITÈ PUNT: PRECS I PREGUNTES

El Sr.  Vallverdú diu que pel que fa  al  tema del  Parc Eòlic seria necessari  que els ciutadans el
poguessin consultar. Que s'hauria d'explicar com està el projecte.

El Sr. Huguet diu que es necessari explicar perquè no s'han iniciat les obres del carrer Senan fins
ara. Que dir que no es van poder fer les notificacions són excuses, doncs només van ser 6. Diu que
parlant amb el personal de l'obra es va enterar que no té un plànol correcte perquè no li han facilitat.
Que els petits canvis apuntats són bastants doncs s'ha canviat el clavegueram, la pavimentació és
més llarga, l'enllumenat, la baixa tensió, el telèfon, la vorera, i tot això fa que el resultat no s'asembli
en res al projecte. Que no ha començat per culpa de l'Ajuntament i que si aquesta afirmació no és
certa que ho diguin. Que perquè el contractista no té els plànols. Que va rebre una informació d'un
veí d'una llicència ambiental amb data de 2004 i en una altra notificació el número d'expedient era
diferent, que s'ha de mirar les coses que es fan. Que l'abocament de terres i de residus que es va dir
que es pararia no s'ha parat.

El Sr. Mogas diu que al pavelló no hi ha aigua calenta i que hi ha moltes queixes. Que es dona molt
mala imatge a la gent del poble i sobretot a la gent de fora. Que quin és el problema. Que es va
inaugurar amb moltes presses. Que s'han de solucionar les sortides d'emergència, que la del vestíbul
dóna a una paret. Que quan comença la segona fase del Casal d'Avis.

La Sra. Magrinyà diu que quan van demanar participar a les Comissions de les Festes de la Serra i la
resposta  va  ser  que  la  idea  no  era  polititzar  les  presidències,  però  les  presidències  ja  estan
polititzades. Diu que seria lògic que l'oposició pogués participar.

El Sr. Andreu pregunta al Sr. Alcalde si serà com abans o ara només deixarà una intervenció per
grup. Que allò més democràtic és deixar parlar a tothom, fins i tot al públic. Que de qui depèn el
nomenament de les comissions de les Festes de la Serra. Diu que molta gent se sent exclosa i que
seria bo poder canviar aquest sistema d'elecció i així sentir-nos tots representats. Que a l'any 96
estaven tots representats i demana del Sr. Alcalde que rectifiqui i que faci una comissió on se sentin
tots representats. Aplaudeix els enderrocs de la muralla. Que quan va preguntar on van anar a parar
les pedres no van contestar bé i que ell ja ho sap, que van anar totes a l'abocador. Diu que el projecte
de restauració no val perquè no s'ajusta a la realitat i que no es té pedra per continuar.
Pregunta  el  motiu  perquè  es  va  llençar,  que  si  va  ser  per  veure  el  poble  més  net  per  fer  la
inauguració del pavelló.

El Sr. Alcalde diu que el projecte de Parc eòlic s'ha d'estudiar però el deixaran a tothom. Diu que les
obres del Carrer Senan no es van poder notificar a tothom perquè hi havia problemes a les Arcades i
si no estava tot notificar no es podia començar. Que el projecte era de 1996 i que s'ha hagut de
modificar parcialment. Que el tema del pavelló s'està solucionant. Que pel gas el problema era que
es necessitava el projecte visat i l'enginyer projector i l'empresa no es ficaven d'acord, però que ja
està  casi  solucionat.  Que  es  va  proposar  utilitzar  el  Casal  de  manera  transitòria  i  també s'han
habilitat les dutxes de la piscina. Que les obres de la segona fase del Casal d'Avis començaran aviat,
perquè la setmana que ve se signa el contracte. Diu que tothom podrà participar a les Festes de la
Serra. Que la pedra de la muralla es va seleccionar a màquina. Es va agafar la que es creia que era
necessària per acabar el projecte. Que quan es disposi dels diners i el projecte acabat, si es veu que
està malament ja es modificarà.
El Sr.  Alcalde diu que el  mes vinent  hi  haurà un Ple Extraordinari  per tractar  els Pressupostos
Municipals. 



No havent-hi  més assumptes  a tractar,  s’aixeca la  sessió  a dos quarts  de dotze de la  nit,  i  per
constància del que s’hi ha tractat i  dels acords adoptats, s’estén la present acta que signa el Sr.
Alcalde, junt amb el Secretari, que certifica.

DILIGÈNCIA: Per fer constar que aquesta acta consta de  4  folis números                a
                  , ambdós inclosos.


